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Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 

 
JEGYZ KÖNYV 

 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzati Képvisel -testületének 2012. február 09. napján a 
Baki Körjegyz ség épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/a.) 1740 órai kezdéssel 
megtartott nyílt ülésér l. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
                             - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képvisel  
  - Németh Dezs , települési képvisel  – érkezett: 1844 órakor 
                             - Tamás Béláné, települési képvisel  
                             - Toplak Tiborné, települési képvisel .                   
                                                                  
Tanácskozási joggal: Császár László,  körjegyz , 
   Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintéz , 
 
  
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képvisel -testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 f  települési 
képvisel l 5 f  jelen van. Jegyz könyvvezetésre Császár László körjegyz t, jegyz könyv 
hitelesítésre  Tamás  Béláné  és  Balogh  Elemér  települési  képvisel ket  kéri  fel,  melyet  a  
képvisel -testület egyhangúlag – 5 igen szavazattal – elfogadott.  A továbbiakban javaslatot 
tesz, hogy a meghívóban kiküldöttek szerint történjen a napirendek tárgyalása. A javaslattal 
a testület egyetértve, az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1.  Az Önkormányzat 2012. évi költségvetése. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, 
           Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ea. 
 
2.  Szociális célú tüzifa támogatás felhasználása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, 
            Császár László körjegyz . 
 
3.  Használati díj hátralék ügye. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester. 
 
4.     Egyebek. 
 

Napirendek tárgyalása: 
 
 



Bak,  2012. február 09-i nyílt testületi ülés jegyz könyv. 

2 

 

1.  Az Önkormányzat 2012. évi költségvetése. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, 
           Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ea. 
 
Molnár Károly, polgármester: A 2012. évi költségvetés vonatkozásában még sok a 
bizonytalan pont. A Körjegyz ség költségvetését ugyan elfogadtuk, de az ÁMK 
költségvetése még nem ismert, illetve egyéb, sok más információ is hiányzik. Ezért most 
csupán a f  sarokszámokat tárgyalja a testület az államháztartási törvényben foglalt 
kötelezettség teljesítése érdekében, de a költségvetés részletes tárgyalására a következ  
ülésen kerül sor. 
 
Leitnerné Nagy Judit, pü-i üi.: Ahogy  a  polgármester  Úr  elmondta,  az  ÁMK-nak  még  
nincs költségvetése, az Önkormányzaté, mint gesztoré pedig ennek a függvénye. A 2012. évi 
bevételek hasonlóan alakulnak, mint a 2011. éviek. 
Bevételek: 

 Az állami támogatások, normatívák az el  évihez hasonló szienten teljesülnek. Az 
SZJA különbség mérsékléséra kapott támogatás azonban 10 mFt-tal kevesebb lesz az 
idei évben, mivel ez a támogatási forma az el  évben teljesített ipar zési adó bevétel 
függvénye, vagyis az elmúlt évi kedvez  adóbevétel miatt hasonló mértékben csökken ez 
a bevételi forrás. 
 Az ipar zési adó várható mértéke 48 mFt lesz. Ha az adóbevétel ennél alacsonyabb 

szinten alakul, akkor az el bb említett SZJA kiegészítésb l többet kapunk. Mindig az 
adott évi költségvetési törvény határozza meg, hogy milyen mérték  SZJA kiegészítésre 
jogosult az Önkormányzat. 
 Saját bevételek várhatóan 2,5 mFt körül alakulnak, f bb tételek a bérleti díjak. 
 Az önkormányzat fejlesztési forrásaként a vízhasználati díj jelentkezik, ez várhatóan 4 

mFt lesz 2012-ben. 
 
Kiadások: 

 A legnagyobb tételt a kötelez  feladatellátás, az intézményfinanszírozás teszi ki a 
2012. évben is. 
 A segélyek 16 mFt összeggel szerepelnek, melynek 80-85 %-át téríti meg az 

Önkormányzatnak a központi költségvetés, vagyis a fenti összeggel szemben 11,5 mFt-
os bevételi összeg fog állni. A saját forrásból finanszírozott szociális ellátások a 
méltányossági ápolási díj, az átmeneti segély, illetve a közgyógyellátás egyik fajtája. 
 A fejlesztési kiadások: 

o Az elmúlt ülésen döntött a testület a sebességmér  berendezésre benyújtandó 
pályázatról. Ennek önereje 259 eFt; 

o Az ifjú házasok támogatási lehet ségére a határid ig 3 kérelem érkezett, 
ennek el irányzata 300 eFt; 

o Kiadásként jelentkezik az IKSZT beruházás elszámolása. 8360 eFt összegben 
kiadásként jelentkezik a támogatás megel legez  hitel visszafizetése, 
valamint a saját er  finanszírozására felvett hitel törlesztése megkezd dik az 
idei évben, 1.300 eFt a t ketörlesztés, 100 eFt pedig a kamat összege. 

o A fejlesztésekkel kapcsolatban bevételi oldalon megjelenik az IKSZT 
pályázati támogatási összege, valamint a vízhasználati díj. A Zalavíz Zrt-t 
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megkereste ezügyben, nincs olyan információ, hogy ez a díj megsz nne a 
jogszabályi változások miatt az idei évben. 

 Önkánt vállalt feladatként jelentkezik a civil szervezetek támogatása, melynek 
tervezett összege: 

o Sportegyesület: 900 eFt, 
o zoltó Egyesület: 150 eFt, 
o Polgár rség 100 eFt, 
o Faluvéd  Asszonyok 125 eFt. 

 
Molnár Károly, polgármester: A településen a katolikus egyház jelenti a legnagyobb 
vallási közösséget. Eddig az Önkormányzat a f nyírási, favágási feladatok végzésével 
támogatta az egyházközséget, a 2012. évre azonban javasolja, hogy a Sportegyesület 
támogatási összegének terhére az Önkormányzat 100 eFt anyagi támogatást is biztosítson 
számukra. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Mivel a baki templom harangjának hangja nagyon 
egyedi, szép, javasolja, hogy történjen intézkedés a Déli Krónikában annak 
megszólaltatására. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Jó lenne érdemben támogatni az Egyesületeket. 
Ehhez azonban az kell, hogy az Önkormányzat a sarkára álljon ott, ahol valóban lehet 
megtakarítást elérni. Véleménye szerint a t zoltóautó nem eléggé kihasznált, sokkal jobb 
lenne, ha egy terepjáró autója lenne az Egyesületnek. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Ez téves információ. A mostani autót bárhol be lehet 
vetni, vonuláshoz alkalmas a járm . 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nem látja az Egyesület lehet ségeit megfelel nek. 
Ha gond van,  nem a baki t zoltókat hívná, hanem a 105-öt. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Az Egyesület vezetése elmondta, hogy nem is a 
helyieket, hanem a 105-öt kell hívni, mert a hivatásosok értesítik a helyieket. 
 
Tamás Béláné, települési képvisel : A helyi civileket mindenképpen támogatni kell. 
Kisebb, helyi probléma, katasztrófa esetén van hová nyúlni. A t zoltók, polgár rök ilyenkor 
tudnak segíteni. Kevés az Önkormányzatnál a hadra fogható ember. A támogatott civil 
szervezetek ilyenkor bevonhatók. 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi.: A költségvetés hiánya az el zetes számok szerint 13 mFt. 
Ha innen nézi, nem fér bele semmilyen plusz kiadás, de a tavalyi évet is hasonló hiánnyal 
tervezte az Önkormányzat és pozitív szaldóval zárt. Nem tudható el re, hogy év közben 
hogyan alakulnak az egyes bevételek, az ÖNHIKI lehet ség. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ha  ekkora  a  hiány  összege,  meg  kell  hagyni  a  
tavalyi támogatási szintet, és ha év közben lesz plusz bevétel, akkor emelni a támogatási 
összegeket. 
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Molnár Károly, polgármester: A Polgár rség támogatási összegét nem javasolja emelni a 
tavalyi szinthez képest, mert az Egyesület kicsit leült, elég sz k volt a tavalyi tevékenysége. 
 
Toplak Tiborné, települési képvisel : Nem lehetne legalább két buszváró építését 
betervezni a költségvetésbe? 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Saját er l meg lehetne oldani, hasonlóan, mint a 
Faluháznál a kerékpártárolót. Mivel a Zalaegerszeg felé vezet  útvonalon van a nagyobb 
számú várakozó, ott kellene a Válicka-vendégl  és a Kossuth utcai várókat megcsinálni. 
Mivel kevés a rendelkezésre álló hely, ívelt fém tet vel, polikarbonát burkolattal kellene 
kivitelezni a várókat. Ez legfeljebb darabonként 300 eFt-ból megvalósítható lenne. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A régi buszvárókat le kellene bontani, vagy a 
szerkezetét lefestve polikarbonáttal borítva, felújítani. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a 
képvisel -testület egyetértett a buszváró-beruházás költségvetésbe való beépítésével, 2 
db mennyiségben, darabonként 300 eFt összeggel, valamint határozathozatal nélkül 
egyetértett a költségvetés következ  soros ülésre való elnapolásával. 

 
 
2.  Szociális célú tüzifa támogatás felhasználása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, 
            Császár László körjegyz . 
 
Császár László, körjegyz : elmondja, hogy a Belügyminisztérium felmérésére adott válasz 
eredményeként Bak 20 m3 tüzifa vásárlására kapott kedvezményesen lehet séget. Az 
önkormányzati hozzájárulás 2.000,- Ft/ m3, valamint a szállítási költség. Az elosztás elveit, 
feltételeit kellene meghatároznia a testületnek.  
 
Molnár Károly, polgármester: Elkészült a támogatás felosztásának szabályait rögzít  
rendelet-tervezet (jelen jegyz könyv 1. számú mellékleteként csatolva). Elmondja, hogy a 
mai napon megérkezett a fa. 
 
Toplak Tiborné, települési képvisel : Mivel a jövedelemhatár elég magasnak t nik, 
szerinte kisebb összegben kellene azt meghatározni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Javasolja, hogy a minimumnyugdíj 125 %-ában 
kerüljön meghatározásra a jövedelemhatár, illetve 1 m3 legyen a kiadható fa mennyisége. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár Károly 
polgármester a módosításokkal szavazásra bocsátotta a javaslat elfogadását. 
 

Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 2/2012. (II. 10.) önkormányzati 
rendeletét a szociális célú t zifa támogatási ellátás helyi szabályairól, mely jelen 
jegyz könyv 2. számú mellékletét képezi. 
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3.  Használati díj hátralék ügye. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester. 
 
Molnár Károly, polgármester: Emlékezteti a Testületet, hogy a december 31-i ülésen 
döntöttek arról, hogy az Önkormányzat használati díj hátraléka, amely 4.264.767,- Ft 
összeg , beépítésre kerüljön a lakossági szennyvíz díjba. Február 1-jén Társulási Tanácsi 
ülésre került sor, ahol Társulás felkérte az Önkormányzatot, hogy a jogszabályváltozás 
miatt ismételt határozatával er sítse meg, hogy a fennálló hátralékot milyen ütemezésben, 
milyen forrásból tudja kiegyenlíteni. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

12/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 77/2011. számú 
határozatát is hatályban tartva a Zalaegerszeg és Környéke 
Csatornahálózat és Szennyvíztisztító telep Fejlesztésére létrehozott 
Önkormányzati Társulás által a 2008-2011. években kimutatott 
használati díj hátralék ügyében úgy dönt, hogy azt 5 év id tartam 
alatt 2016. év végéig egyéb forrásból megtéríti. 
A Képvisel -testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges 
megállapodások aláírására. 
Határid : folyamatos. 
Felel s: Molnár Károly polgármester. 

 
 

1844 órakor megérkezett Németh Dezs  települési képvisel , így a testület 6 f vel 
folytatta munkáját. 

 
 
4.     Egyebek. 
 
 4.1. A hóeltakarítás elégtelensége 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Tudja ugyan, pont most nincs közmunkában 
foglalkoztatható ember, de a hó nincs normálisan letakarítva a közterületeken. Meg kellene 
teremteni annak a lehet ségét, hogy legalább egy kisgépet be lehessen szerezni 1,5 mFt 
körüli értékben, amellyel az egy f  önkormányzati alkalmazott meg tudná kezdeni a 
takarítási feladatokat. Akár a hiány növelése árán is vásárolni kellene egy gépet, amely 
alkalmas télen a hótolás elvégzésére, nyáron pedig a f nyírásra. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Az a gond, hogy már 3 nap telt  el  a hóesés után,  és 
még mindig nem tiszták a járdák. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Akár használt gépet is célszer  lenne vásárolni. 
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Molnár Károly, polgármester: Javasolja, hogy most, a tél végén el ször a pályázati 
lehet ségeket nézzük át, ne vásároljunk azonnal gépet. Ha nem kerül kiírásra pályázat, a 
nyáron körül kell nézni alkalmas gép ügyében. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a 
képvisel -testület határozathozatal nélkül egyetértett a javaslattal. 

 
 
 4.2. Játszótér ügye. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A Teafa Egyesület gondozásában el készítésre 
került a játszótér pályázat ügye. Helyet kellene azonban keresni hozzá. Felmerült, hogy a 
régi iskola el tt, a Faluház fel li oldalon a két feljáró közötti részen van 40 m2 terület, amely 
alkalmas lehet erre a célra. Ha az Önkormányzat támogatná, ott homokozó nélkül, 
gumiborításos aljzattal el lehetne helyezni a szükséges számú eszközt. Felmerült a park 
innens  oldalánál is, de ott ki kellene szedni a növényeket, megbontva a tér összhangját. 
 
Tamás Béláné, települési képvisel : Kicsinek tartja a helyet. Jó, hogy szem el tt van, de ha 
az épülettel esetlegesen bármi felújítási elképzelés megvalósul, nem lesz elég a 
rendelkezésre álló hely. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Ez a terület lejt s, ami megnehezíti a játszótér 
elhelyezését. Nem lehetne a volt Állami Gazdaság területén helyet szerezni? 
 
Molnár Károly, polgármester: A Plébániakert sem lenne rossz terület erre a célra.  
 
Németh Dezs , települési képvisel : A rend rház  el tt  terület  is  jó  lenne,  ha  a  helyi  piac  
létrehozására irányuló tervek nem kerülnek megvalósításra. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester:  A  lakók  ablakai  alatt  játszanának  a  gyerekek,  ez  
elég zavaró lenne számukra. 
 
Németh Dezs , települési képvisel : Javasolja,  hogy  a  Faluház  el tti  részen,  a  járdáig  
terjed  részen kerüljön kialakításra a tér. A lankás rész növényesíthet , és a tér is elég nagy. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nem elég védett a hely, közel van az úthoz. 
 
Molnár Károly, polgármester: Mivel a játszóteret mindenképpen körbe kellene keríteni, 
javasolja, hogy vizsgálják meg Németh Dezs  képvisel  javaslatát. 
 
 4.3. Egyéb felvetések 
 
Toplak Tiborné, települési képvisel : A falugy lésen elhangzott kérdéseire a korábbi 
polgármester kapott már választ? 
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Molnár Károly, polgármester: Lövey Úr a Hivatalban felkereste a körjegyz t, egyeztettek 
a kérdésekr l, hamarosan megkapja a válaszokat írásban. 
 
A díszpolgári címmel kapcsolatban az elmúlt ülésen elhangzott kérdésekkel kapcsolatban 
elmondja, hogy a következ  ülésre javaslatot tesznek a kitüntetend  személyre. 
 
 
 4.4. Talajterhelési díj 
 
Császár László, körjegyz : Elmondja, hogy a jogalkotó 2012. február 01. napi hatállyal 
módosította a környezetterhelési díjról szóló 2003. évi LXXXIX. törvényt. A változás 
folytán a talajterhelési díj mértéke a fenti id ponttól kezd en 120 Ft/m3 összegr l 1.200 
Ft/m3 összegre változik.  
Jelenleg Bakon a talajterhelési díjjal érintett ingatlanok száma 57, a 2011. évben befolyt 
talajterhelési díj összege: 295.000,- Ft. 
Kéri, hogy a testület a jogszabályváltozást átvezetni szíveskedjen a saját rendeletén. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár Károly 
polgármester szavazásra a javaslat elfogadását. 
 

Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 3/2012. (II. 10.) önkormányzati 
rendeletét a talajterhelési díjról szóló 21/2004. (XII. 30.) önkormányzati 
rendelet módosításáról mely jelen jegyz könyv 3. számú mellékletét képezi. 

 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képvisel -testület nyílt ülését 1925 órakor bezárta. 
 
 

k.m.f. 

    
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                              körjegyz  
 
 
A jegyz könyvet hitelesítette: 
 
 
 Balogh Elemér    Tamás Béláné 
          települési képvisel           települési képvisel  


